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    Protokół Nr II 

z II Sesji Rady Powiatu Bieszczadzkiego 

z dnia 28 maja 2024 r. 

Posiedzenie II Sesji Rady Powiatu Bieszczadzkiego rozpoczęło się o godz. 1400  

w sali narad siedziby Starostwa Powiatowego w Ustrzykach Dolnych przy  

ul. Bełskiej 22, według poniższego porządku obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z I Sesji Rady Powiatu Bieszczadzkiego. 

4. Informacja z pracy Zarządu Powiatu Bieszczadzkiego w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Prezentacja projektów uchwał, dyskusja, głosowanie nad uchwałami  

w sprawie: 

1) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Powiatu Bieszczadzkiego na 

2024 r., 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Bieszczadzkiego na lata 

2024 – 2039, 

3) ustalenia składu osobowego Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Porządku Publicznego, 

4) ustalenia składu osobowego Komisji Turystyki, Zdrowia i Polityki 

Społecznej, 

5) ustalenia składu osobowego Komisji Oświaty, Rolnictwa, Kultury, Sportu, 

Leśnictwa i Ochrony Środowiska, 

6) ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej, 

7) ustalenia składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

8) wprowadzenia zmiany do uchwały w sprawie określenia zadań na które  

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, w planie finansowym dla Powiatu Bieszczadzkiego na 

2024 r. 

9) wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie zasad i trybu udzielenia dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, 

sposobu jej rozliczania oraz sposobów kontroli w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków 

10) udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej 

ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobów kontroli  

w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, 

11) wyrażenia woli przystąpienia Powiatu Bieszczadzkiego do udziału  

w przygotowaniu, realizacji i utrzymaniu projektu partnerskiego pod 

roboczą nazwą: „Blue Valley - Wiślanym Szlakiem". 
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6. Ocena zasobów Pomocy Społecznej. 

7. Interpelacje i pytania radnych. 

8. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

9. Sprawy różne. 

10. Zakończenie obrad sesji.  

     

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda. 

Przewodniczący otworzył II Sesję Rady Powiatu Bieszczadzkiego. Przewodniczący 

Rady przywitał Panie i Panów Radnych, Pana Starostę wraz z Zarządem, osoby 

funkcyjne oraz gości.  

Następnie Przewodniczący stwierdził quorum (13 radnych).  

Lista obecności Radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda odniósł się do pkt. 2 ,,przyjęcie porządku 

obrad. ,,Otrzymali Państwo zmieniony porządek obrad.” 

Starosta Pan Marek Andruch przedstawił dodane zmiany w pkt 5, dodano ppkt 3, 

4, 5, 6, 7). Są to projekty uchwał w sprawie ustalenia składów osobowych Komisji 

Budżetu, Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Porządku Publicznego, Komisji 

Turystyki, Zdrowia i Polityki Społecznej, Komisji Oświaty Rolnictwa, Kultury, 

Sportu, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, Komisji Rewizyjnej i Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. W pkt 5 dodano również ppkt 11)projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia woli przystąpienia Powiatu Bieszczadzkiego do udziału  

w przygotowaniu, realizacji i utrzymaniu projektu partnerskiego pod roboczą 

nazwą: „Blue Valley - Wiślanym Szlakiem". 

Uwag do porządku obrad ze zgłoszonymi zmianami nie wniesiono. Porządek obrad 

poprzez głosowanie (poprzez podniesienie ręki), przyjęty został jednogłośnie. 

Udział w głosowaniu wzięło 13 radnych. 
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Ad. 3 

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda. 

,,Przechodzimy do pkt. 3 porządku obrad – przyjęcie protokołu z I Sesji Rady 

Powiatu Bieszczadzkiego. Państwo radni otrzymali protokół z I Sesji Rady Powiatu 

Bieszczadzkiego. Czy są do niego uwagi.” 

Uwag nie wniesiono. Odbyło się głosowanie. W głosowaniu jawnym (poprzez 

podniesienie ręki) udział wzięło 13 radnych. ,,Za” głosowało 13 radnych. Protokół 

został przyjęty jednogłośnie.  

Ad. 4 

,,Proszę Państwa przechodzimy do pkt 4: Informacja z pracy Zarządu Powiatu 

Bieszczadzkiego w okresie międzysesyjnym. Informację z pracy Zarządu 

przedstawiła  Sekretarz Pani Barbara Pasionek. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 5, pkt 1) 

Skarbnik Pani Małgorzata Kormosz przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

,,wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Powiatu Bieszczadzkiego na 2024 r.” 

Zwiększa się budżet powiatu o kwotę 1.589.084,37 zł.  

Dochody – zwiększenia/zmniejszenia. 

Transport i łączność – zwiększenia – 1.291.853,37 zł, administracja publiczna – 

zwiększenia – 26.000,00 zł, różne rozliczenia – zwiększenia – 49.681,00 zł,  

ochrona zdrowia – zwiększenia – 117.000,00 zł, pomoc społeczna – zwiększenia – 

104 550,00 zł.  

Wydatki – zwiększenia/zmniejszenia. 

Transport i łączność – zwiększenia – 1.305.857,84 zł, gospodarka mieszkaniowa – 

zmniejszenia – 300.000,00 zł, działalność usługowa – zmniejszenia – 3.000,00 zł  

i zwiększenia – 3.000,00 zł, administracja publiczna – zwiększenia – 53.205,53 zł, 

oświata i wychowanie – zwiększenia – 11.744,44 zł, ochrona zdrowia – zwiększenia 
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– 162.000,00 zł, pomoc społeczna – zmniejszenia – 58.250,00 zł i zwiększenia – 

162.800,00 zł, edukacyjna opieka wychowawcza – zwiększenia – 17.936,56 zł, 

kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – zmniejszenia – 71.939,00 zł  

i zwiększenia – 305.729,00 zł. 

Wykaz dochodów i wydatków finansowanych z otrzymywanych środków  

z Funduszu Pomocy na realizację zadań oświatowych – dochody – 29.681,00 zł oraz 

wydatki – 29.681,00 zł. 

Zestawienie dotacji dla jednostek sektora finansów publicznych udzielanych  

z budżetu powiatu – Samodzielny Publicznych Zespół Opieki Zdrowotnej  

w Ustrzykach Dolnych – dotacja celowa w kwocie 162.000,00 zł – zakup tomografu 

optycznego wraz z drukarką i komputerem do obsługi. 

Radny Pan Krzysztof Gąsior  

,,Chciałem zapytać w sprawie tego projektu E - usługi, to dosyć duża kwota, tak 

kilka zdań, jakby na ten temat, na co te środki są przeznaczone.” 

Skarbnik Pani Małgorzata Kormosz 

,,Ten projekt, o który zabiegaliśmy o dofinansowanie, ma na celu, jak gdyby 

ewidencjonowanie i uporządkowanie wszystkich spraw związanych z drogami 

publicznymi, powiatowymi drogami publicznymi. Część środków zostanie 

przekazana na zakup sprzętu w postaci serwera i komputerów i spraw takich 

urządzeń geodezyjnych. I wszystkie drogi, z tego co wiem, to mają być 

ewidencjonowane, będą mapy z ustaleniem granic tych dróg i też będą jakieś tam 

czujniki w terenie. Także, będzie też możliwość jak podglądu na bieżąco, co się 

dzieje na tych drogach.” 

Starosta Pan Marek Andruch 

,,Chodzi o to, że będziemy mogli monitorować na bieżąco cały system naszych dróg, 

co się tam dzieje, jak się dzieje, co jest w granicach, co będzie robione.”  
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Skarbnik Pani Małgorzata Kormosz 

,,Tam będzie wszystko zaewidencjonowane, kiedy były nawierzchnie robione, kiedy 

są gwarancje, przeglądy pogwarancyjne, kiedy należy wykonać, kiedy były jakieś 

tam łatania dziur? To także co nie będzie pozostawało tylko w pamięci ludzkiej, 

tylko każdy ślad, który będzie, no to będzie sobie ewidencjonowany.” 

Radna Pani Iwona Holcman – Fidor 

,,Proszę mi powiedzieć w sprawie dotacji do tomografu optycznego, skąd ta 

dotacja?” 

Skarbnik Pani Małgorzata Kormosz 

,,Ze środków budżetu powiatu.” 

Projekt uchwały w sprawie ,,wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Powiatu 

Bieszczadzkiego na 2024 r.” odczytała Pani Anita Piotrowska - 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Krzysztof Wnuk - 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego. Głosowało 13 radnych. „Za” 

głosowało 13 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (karta z głosowania  

w załączeniu uchwały).  

Ad. 5, pkt 2)  

Skarbnik Pani Małgorzata Kormosz przedstawiła projekt uchwały w sprawie  

,,zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Bieszczadzkiego na lata  

2024 – 2039”. W uchwale w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Bieszczadzkiego na lata 2024 - 2039 dokonuje się następujących zmian. 

W związku z podpisaniem umowy pn.: „E – usługi publiczne dróg powiatowych 

Powiatu Bieszczadzkiego” ustala się łączne nakłady na jego realizację w kwocie  

2.318.612,23 zł (wkład własny powiatu – 360.031,85 zł, dofinansowanie – 

1.958.580,38 zł), a limity wydatków przedstawiają się następująco: - 2024 r. -  

1.534.227,50 zł,  2025 r. -  784.384,73 zł.  W związku ze zmianą harmonogramu 

realizacji przedsięwzięcia pn.: ,,Rewitalizacja obszarów miejskich 

poprzemysłowych z przeznaczeniem na infrastrukturę kulturalna i turystyczną  
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w Ustrzykach Dolnych”, dokonuje się zmian – w 2024 r. – zwiększenie limitu 

wydatków o kwotę 285.729,00 zł i w 2025 r. – zmniejszenie limitu wydatków  

o kwotę 285.729,00 zł.  W wyniku podjętej uchwały przez Radę Powiatu    w     2024 

roku - dochody ogółem -  zwiększenie o kwotę 1.484.590,83 zł, tj. do kwoty 

77.500.077,25 zł,  z tego - dochody bieżące – zwiększenie o kwotę 105.187,46 zł, tj. 

do kwoty 54.885.363,46 zł, - wydatki ogółem -  zwiększenie o kwotę  

1.484.590,83 zł, tj. do kwoty  80.965.092,43 zł, z tego - wydatki bieżące – 

zwiększenie o kwotę 99.320,70 zł,  tj. do kwoty 54.636.047,53 zł,  - wydatki 

majątkowe -  zwiększenie o kwotę 1.385.270,13 zł, tj. do kwoty 26.329.044,90 zł.  

Upoważnia się Zarząd Powiatu Bieszczadzkiego do zaciągania zobowiązań  

związanych z realizacją przedsięwzięć  ogółem do kwoty 4.300.100,38 zł. , w tym  - 

w 2025 r. do kwoty 4.300.100,38 zł. 

Projekt uchwały w sprawie , zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Bieszczadzkiego na lata 2024 – 2039” odczytała Pani Anita Piotrowska - 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Krzysztof Wnuk - 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  Głosowało 13 radnych. „Za” 

głosowało 13 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (karta z głosowania  

w załączeniu uchwały).  

Ad. 5, pkt 3 

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda przedstawił i odczytał projekt uchwały  

w sprawie ,,ustalenia składu osobowego Komisji Budżetu, Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Porządku Publicznego.” W skład Komisji weszli: Wiesław 

Sowiński, Anita Piotrowska, Krzysztof Gąsior, Krzysztof Wnuk, Artur Woźny. 

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Krzysztof Wnuk - 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  Głosowało 13 radnych. „Za” 

głosowało 13 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (karta z głosowania  

w załączeniu uchwały).  
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Ad. 5, pkt 4) 

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda przedstawił i odczytał projekt uchwały  

w sprawie ,,ustalenia składu osobowego Komisji Turystyki, Zdrowia i Polityki 

Społecznej.”  

W skład Komisji weszli: Krzysztof Wnuk, Jan Józefczyk, Iwona Holcman – Fidor, 

Artur Woźny, Anita Piotrowska, Teresa Krupińska – Rostocka. 

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Krzysztof Wnuk - 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  Głosowało 13 radnych. „Za” 

głosowało 12 radnych, 1 radny ,,wstrzymał się”. Uchwała została podjęta  

(karta z głosowania w załączeniu uchwały).  

Ad. 5, pkt 5) 

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda przedstawił i odczytał projekt uchwały  

w sprawie ,,ustalenia składu osobowego Komisji Oświaty, Rolnictwa, Kultury, 

Sportu, Leśnictwa i Ochrony Środowiska.” W skład Komisji weszli: Wojciech 

Kowalski, Teresa Krupińska – Rostocka, Mieczysław Kaźmierczyk, Marek Bajda, 

Zbigniew Prasoł. 

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Krzysztof Wnuk - 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  Głosowało 13 radnych. „Za” 

głosowało 12 radnych, 1 radny ,,wstrzymał się”. Uchwała została podjęta  

(karta z głosowania w załączeniu uchwały).  

Ad. 5, pkt 6) 

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda przedstawił i odczytał projekt uchwały  

w sprawie ,,ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej.” W skład Komisji 

weszli: Anita Szydełko, Iwona Holcman – Fidor, Wiesław Sowiński. 

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Krzysztof Wnuk - 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  Głosowało 13 radnych. „Za” 

głosowało 13 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (karta z głosowania  

w załączeniu uchwały).  
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Ad. 5, pkt 7) 

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda przedstawił i odczytał projekt uchwały  

w sprawie ,,ustalenia składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.”  

W skład Komisji weszli: Jan Józefczyk, Krzysztof Gąsior, Anita Szydełko. 

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Krzysztof Wnuk - 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  Głosowało 13 radnych. „Za” 

głosowało 13 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (karta z głosowania  

w załączeniu uchwały).  

Ad. 5, pkt 8) 

Pani Magdalena Wojtasik – dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Ustrzykach Dolnych przedstawiła projekt uchwały w sprawie ,,określenia zadań 

na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w planie finansowym dla Powiatu Bieszczadzkiego na 2024 r.” 

Projekt uchwały dotyczy przesunięć między zadaniami finansowanymi ze środków 

PFRON w planie finansowym dla Powiatu Bieszczadzkiego na rok 2024.  

W związku z rezygnacją osób z przyznanego dofinansowania oraz pomimo 

zabezpieczenia środków z zadań, a brakiem złożonych wniosków proponuje się 

przeznaczyć środki na zadania, gdzie są potrzeby i gdzie osoby złożyły wnioski  

i czekają na dofinansowania. Na zadaniu uczestnictwo osób niepełnosprawnych  

w turnusach rehabilitacyjnych dla dorosłych pomniejsza się o kwotę 9.317,00 zł na 

zadaniu dofinansowanie do turnusów rehabilitacyjnych dla dzieci 498 zł, na 

zadaniu likwidacja barier architektonicznych dla dorosłych 6000 zł  

i dofinansowanie likwidacja barier w komunikowaniu się dla dzieci 4000 zł. 

Łącznie kwota przesunięć to 19 815,00 zł. Kwotę tą proponuje się przeznaczyć na 

zadanie – sprzęt rehabilitacyjny dla dorosłych – 2288 zł, zaopatrzenie  

w przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze dla dorosłych 8590 zł, dla dzieci 

4500 zł, dofinansowanie do likwidacji barier w komunikowaniu się dla dorosłych 

1500 zł i dofinansowanie likwidacji barier technicznych dla osób dorosłych 2937 zł. 

Projekt uchwały omówiony został na Powiatowej Społecznej Radzie do Spraw Osób 

Niepełnosprawnych i pozytywnie przez nią zaopiniowany. 
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Projekt uchwały w sprawie „określenia zadań na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w planie 

finansowym dla Powiatu Bieszczadzkiego na 2024 r.” odczytała Pani Anita 

Piotrowska - Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Krzysztof Wnuk - 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  Głosowało 13 radnych. „Za” 

głosowało 13 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (karta z głosowania  

w załączeniu uchwały). 

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda ogłosił 10 minut przerwy.  

Ad. 5, pkt 9) 

Pan Krzysztof Mendzios – Kierownik Wydziału Inwestycji, Zamówień Publicznych 

i Promocji przedstawił projekt uchwały w sprawie ,,wprowadzenia zmian do 

uchwały w sprawie zasad i trybu udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobów 

kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.” 

Uchwała ta wprowadza zmiany w uchwale z lipca 2023 roku. W § tej uchwały  

z lipca decyzję o przyznaniu dotacji podejmował Zarząd Powiatu Bieszczadzkiego. 

Na prośbę Regionalnej Izby Obrachunkowej zostały wprowadzone zmiany  

w uchwale i decyzję o przyznaniu dotacji będzie podejmowała Rada Powiatu 

Bieszczadzkiego. Będzie to także zgodne z zapisami ustawy o ochronie zabytków. 

 

Projekt uchwały w sprawie „wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie zasad  

i trybu udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji 

zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobów kontroli w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków” odczytała Pani Anita Piotrowska - 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Krzysztof Wnuk - 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  Głosowało 13 radnych. „Za” 
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głosowało 13 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (karta z głosowania  

w załączeniu uchwały). 

Ad. 5, pkt 10) 

Pan Krzysztof Mendzios – Kierownik Wydziału Inwestycji, Zamówień Publicznych 

i Promocji przedstawił projekt uchwały w sprawie ,,udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz 

sposobów kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.” 

Uchwała ta jest pokłosiem wniosku, który został złożony do Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków. 31 marca 2023 r. złożony został wniosek, Powiat otrzymał 

dotację, zostało ogłoszone postępowanie zakupowe i wybór wykonawcy. Jeżeli 

podjęta zostanie uchwała o przyznaniu tej dotacji, zostanie podpisana umowa 

pomiędzy Parafią a Powiatem, zostanie określony szczegółowy zakres rozliczania 

tej dotacji i realizacji tego zadania. 

Projekt uchwały w sprawie „udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, sposobu jej rozliczania oraz sposobów 

kontroli w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków” odczytała Pani 

Anita Piotrowska - Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Krzysztof Wnuk - 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  Głosowało 13 radnych. „Za” 

głosowało 13 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (karta z głosowania  

w załączeniu uchwały). 

Ad. 5, pkt 11) 

Starosta Pan Marek Andruch przedstawił projekt uchwały w sprawie „wyrażenia 

woli przystąpienia Powiatu Bieszczadzkiego do udziału w przygotowaniu, 

realizacji i utrzymaniu projektu partnerskiego pod roboczą nazwą: „Blue Valley - 

Wiślanym Szlakiem” 

Województwo Podkarpackie, samorząd podkarpacki będzie realizował zadanie  

w ramach programu Fundusze dla Polski Wschodniej w przygotowaniu, realizacji  
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i utrzymaniu projektu partnerskiego pod roboczą nazwą: „Blue Valley - Wiślanym 

Szlakiem". Jest to program, który obejmuje województwo podkarpackie  

i województwo lubelskie. Marszałek na naszym terenie będzie to realizował  

w partnerstwie z samorządami. Są podejmowane uchwały. Powiat Bieszczadzki 

chciałby się również do tego programu dołączyć. W ramach uczestnictwa można 

zrealizować pewne zadania na FANTO, dotyczyło by to budowy stanowisk 

camperowych z całym zapleczem, chodzi przede wszystkim o zaplecze, czyli  

o kwestie sanitarne, także parkingu. Wkład własny jest 15%. Warunkiem udziału 

jest uchwała, która ma charakter intencyjny, czyli że wyraża się wolę, ale nie jest 

ona do końca zobowiązująca. Mogą nas przyjąć do tego projektu ale nie muszą. Ale 

jeżeli uchwała zostanie dzisiaj podjęta, to wejdziemy w obieg tego projektu. 

Projekt uchwały w sprawie „wyrażenia woli przystąpienia Powiatu 

Bieszczadzkiego do udziału w przygotowaniu, realizacji i utrzymaniu projektu 

partnerskiego pod roboczą nazwą: „Blue Valley - Wiślanym Szlakiem” odczytała 

Pani Anita Piotrowska - Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  

Głosowanie jawne imienne przeprowadził Pan Krzysztof Wnuk - 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Bieszczadzkiego.  Głosowało 13 radnych. „Za” 

głosowało 13 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie (karta z głosowania  

w załączeniu uchwały). 

Ad 6 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Ustrzykach Dolnych Pani 

Magdalena Wojtasik przedstawiła ocenę zasobów Pomocy Społecznej. 

Co roku przygotowywana jest ocena zasobów Pomocy Społecznej dla Powiatu 

Bieszczadzkiego za 2023 rok. Przygotowana została za pośrednictwem systemu 

centralnej aplikacji statystycznej Ministerstwa Pracy, Rodziny i Polityki 

Społecznej. Ocena ta zawiera dane o sytuacji demograficznej, społecznej oraz  

o liczbie osób korzystających z poszczególnych form wsparcia. W tej ocenie zostały 

opisane również zasoby instytucjonalne oraz kadrowe systemy pomocy społecznej 

na naszym terenie i analizując tą ocenę należy stwierdzić, że budżet powiatu  

w zakresie pomocy społecznej zapewnia realizację zadań wynikających  

z obowiązujących ustaw. Powiat bieszczadzki jest  wyposażony w instytucje 
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realizujące zadania pomocy społecznej. Na terenie powiatu funkcjonuje  

Dom Pomocy Społecznej, Środowiskowy Dom Samopomocy, Warsztaty Terapii 

Zajęciowej, Ośrodek Interwencji Kryzysowej i przy PCPR Placówka wsparcia 

dziennego o zasięgu ponadgminnym oraz rodziny zastępcze w rożnych formach. 

Kadra pomocy społecznej jest dobrze wykształcona i ciągle podnosi swoje 

kwalifikacje zawodowe. Prowadzone poradnictwo specjalistyczne oraz działalność 

Ośrodka Interwencji Kryzysowej zabezpieczają podstawowe potrzeby 

mieszkańców, a zatrudnieni w PCPR koordynatorzy w sposób wystarczający 

zabezpieczają potrzeby w zakresie wsparcia rodzin zastępczych. Najważniejszą 

potrzebą jest zwiększenie ilości rodzinnych form pieczy zastępczej, utrzymanie 

ponadgminnej placówki wsparcia dziennego ,,Pełna Chata” oraz zabezpieczenie 

środków  na realizację nieobligatoryjnych dla rodzin zastępczych, jak również 

zabezpieczenie środków na inwestycje i funkcjonowanie Domu Pomocy Społecznej 

w Moczarach. 

Ad. 7 

Radny Pan Krzysztof Gąsior  

,,Mam taką sprawę związaną z Powiatowym Zarządem Dróg. Jako jedyna chyba 

jednostka, nie mogę znaleźć strony internetowej tej naszej jednostki. Ona coraz jest 

bardziej zasobna w sprzęt i ludzi, chyba ze źle szukałem, ale właśnie taki mam 

wniosek, jeżeli ma nie powstać ta strona, bo to jest jakiś problem, to żeby na stronie 

naszej, powiatowej były informacje związane z działalnością Powiatowego Zarządu 

Dróg. Myślę, ze będzie to ważna informacja, gdzie będzie remontowany most, gdzie 

coś tam robione przy drogach. To jest istotna sprawa, miałbym taki wniosek  

i myślę, że jest to do wykonania.” 

Starosta Pan Marek Andruch 

,,Właśnie dzisiaj żeśmy uchwalali jedną z uchwał, która zinformatyzuje ten nasz 

PZD i to jest zasadne i ta strona będzie.” 
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Radny Pan Krzysztof Gąsior 

,,Widzę, że jest rozpoczęte koszenie poboczy, widziałem że był jeden z przetargów, 

na którym, nie wiem czy już zakupiono również wysięgnik z kosiarką, to rozumiem, 

że skarpa będzie koszona.” 

Pan Starosta odpowiedział, że skarpa będzie również teraz koszona. 

Ad. 8 

Radny Pan Krzysztof Gąsior złożył wniosek dotyczący usprawnienia pracy Rady 

poprzez zakupienie z pozyskanych środków (z projektów) tabletów lub laptopów 

dla radnych. 

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda stwierdził, że Rada sobie nieźle radziła 

pod przewodnictwem Przewodniczącego i sprawność głosowań była wysoka. Ale 

zastanowić się można. 

Radna Pani Iwona Holcman – Fidor po wypowiedzi Przewodniczącego poprosiła 

Przewodniczącego Rady żeby zwracał większą uwagę na wypowiadane słowa, 

ponieważ czasami są niestosowne.  

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Pan Marek Bajda 

,,Na początku nowej kadencji spoczywa na nowo wybranych radnych obowiązek 

złożenia oświadczenia majątkowego, tj. do 30 dni od wyborów. Te 30 dni kończy się 

6 czerwca.” 

Radny Pan Krzysztof Gąsior zwrócił się z prośbą żeby na najbliższą sesję Zarząd 

przygotował krótką informację na temat realizacji inwestycji i ogólnej sytuacji 

powiatu. 

Starosta Pan Marek Andruch powiedział, że takich informacji może udzielić w dniu 

dzisiejszym. Główne inwestycje, które są realizowane, to ,,kończymy jeszcze 

inwestycje z środków Polskiego Ładu, które obficie spłynęły do powiatu i je 

kończymy. I mamy taka sytuację, że mamy przetarg rozstrzygnięty na zakończenie 

drogi Skorodne – Polana. Czekamy na właściwy termin, ponieważ teraz nie 
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możemy tam nic robić, bo ptaki się legną i dopiero od 1 lipca będziemy mogli zacząć. 

W Ropience przy szkole kończymy już ten zakres z bezpieczeństwa, czyli chodnik, 

skrzyżowanie. To są te kwestie inwestycji drogowych. Złożymy wniosek do 

Wojewody, bo był kiedyś ogłoszony taki program Polski Wschodniej, on teraz został 

przemianowany na Polskę Północno – Wschodnią. I z tego programu możemy 

dostać 2 mln zł. Wykorzystamy te 2 mln zł i złożymy wniosek na jakąś inwestycję 

drogową, ponieważ żeby występować potrzebujemy mieć gotowe dokumentacje. 

Jesteśmy w trakcie wyłonienia i przygotowania inwestycji, tej o której wcześniej 

była mowa, informatycznej. Jesteśmy w trakcie ogłaszania przetargu, też jeszcze  

z Polskiego Ładu na fotowoltaikę, na systemy fotowoltaiczne instytucji 

publicznych, czyli dla starostwa, dla szpitala, dla szkół i dla DPS w Moczarach. 

Jesteśmy w trakcie realizacji inwestycji z Polskiego Ładu na FANTO, mianowicie 

rewitalizujemy budynki już na Orlenie, zostało jeszcze trzy części, chcemy skończyć 

w lecie, w tym roku. Jest jeszcze jeden program zabytki, jesteśmy w trakcie 

realizacji programu. Tu zależy dużo od parafii, jak szybko to procedują. 

Zakończyliśmy Kościół Najświętszej Maryi Panny w Ustrzykach, Brzegi zostały 

zakończone i Krościenko będzie realizowane, są jeszcze pieniądze na Jasień, są też 

pieniądze na kościół i kościółek w Ropience. Mamy jeszcze pieniądze na Orlen  

i tam chcielibyśmy przygotować koncepcję i wdrożyć zagospodarowanie terenu na 

Orlenie. Jeżeli chodzi o inwestycje planowane to będzie Polska – Słowacja 

ogłoszony jesienią, z RPA będzie 6 priorytet z tych funduszy dla podkarpacia  

z rozwoju turystyki i to też kończymy przygotowywanie strategii ponadregionalnej. 

Ogłoszony został program zielonej energii, zastanawiamy się co my z tego możemy 

wziąć, co jest dla nas zasadne, co moglibyśmy zrealizować. Nabór jest do końca 

lipca. 

Pan Krzysztof Mendzios – Kierownik Wydziału Wydziału Inwestycji, Zamówień 

Publicznych i Promocji. 

Cyber bezpieczny samorząd  - są to środki, które przeznaczone są na wykonanie 

analiz, czy audytów bezpieczeństwa, przechowywania danych, bezpieczeństwa 

sieci wewnętrznych informatycznych. Dla powiatu jest to bez kosztowe. 
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Radna Pani Teresa Krupińska  - Rostocka nawiązała do tematu kościoła  

w Ropience, w sprawie odwodnienia. ,,Wczoraj rozmawiałam z księdzem 

proboszczem i chciałam się dowiedzieć na jakim to jest etapie, czy to jest w ogóle  

w realizacji, czy są jakieś problemy, żeby jak to się mówi, nie przepadło. 

Starosta Pan Marek Andruch 

Odpowiedział, że ,,są dwie kwestie, musimy w oddaleniu czasowym od otrzymania 

środków wszcząć procedurę przetargową, przygotowanie tego jest przez 

beneficjenta ostatecznego, czyli parafii. Jest to zabytek, więc musi to być 

uzgodnione z konserwatorem zabytków, musi być program przez niego 

zatwierdzony i dopiero wtedy będzie można rozpocząć postępowanie przetargowe.  

Pan Krzysztof Mendzios 

Postępowanie przetargowe jest po stronie parafii, ale my jesteśmy chętni żeby 

pomóc, przygotować i przeprowadzić. Polega to na tym , że przez 30 dni na naszej 

stronie musi wisieć ogłoszenie o tym, że jest nabór na wykonawców, oferty są 

oceniane. Przy ogłoszeniu muszą znaleźć się załączniki typu pozwolenie na 

budowę, przedmiar robót, który będzie wykonywany, jakaś dokumentacja. 

Radna Pani Teresa Krupińska - Rostocka 

Czyli mam rozumieć, że proboszcz ma się skontaktować ze starostwem? 

Pan Krzysztof Mendzios odpowiedział, że tak. 

Pan Starosta powiedział, że były przeprowadzane rozmowy z proboszczem, był 

problem z odprowadzeniem wody, które musi przechodzić przez działki prywatne, 

a nie wszyscy się na to zgadzają. Są pieniądze i należy je wykorzystać. Jeżeli chodzi 

o kościółek, to jest 60 tys. i tam takich problemów nie ma, potrzebny jest również 

program realizacji tej inwestycji. 

Radna Pani Teresa Krupińska - Rostocka 

Jeszcze odnośnie inwestycji w Ropience, chodnik który jest zrobiony od szkoły  

w stronę kościoła. Mam taką prośbę i wielu mieszkańców mnie o to prosi czy byłaby 

możliwość w najbliższych inwestycjach wziąć  pod uwagę przedłużenie tego 
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chodnika od strony kościoła w stronę Ropienki Górnej. To jest naprawdę bardzo 

niebezpieczny odcinek, dzieci ze szkoły poruszają się w jedną i drugą stronę. 

Otrzymuje pytania od mieszkańców dlaczego ten chodnik w stronę kościółka 

później zawraca w drugą stronę, ale wiem, że to jest projekt i tak też tłumaczę 

wszystkim, że to tak to miało wyglądać. 

Starosta Pan Marek Andruch 

,,Ten projekt otrzymaliśmy w spadku. Ustrzyki Dolne, gmina zrealizowała za 20 

tys. projekt zagospodarowania tego skrzyżowania, myśmy to przyjęli z całym 

dobrodziejstwem inwentarza. W rozwiązania techniczne myśmy nie ingerowali. 

Myśmy na tym projekcie realizowali dwa postępowania. Pierwsze to co było 

pierwotnie robione, przejście przy szkole i część chodnika, a teraz ponieważ były 

pieniądze to chcieliśmy to skończyć, nie zastanawialiśmy się nad tym żeby to 

zmieniać. 

Radna Pani Teresa Krupińska - Rostocka 

,,Czy jest możliwość realizacji żeby pociągnąć chodnik do Górnej Ropienki, chodzi 

o nieduży kawałek chodnika. Wiem, że to jest kosztowna inwestycja, ale 

niezbędna.”   

Starosta Pan Marek Andruch 

Koszt metra chodnika jest większy niż metra drogi. Jest to drogie przedsięwzięcie. 

Jeżeli będziemy dysponowali środkami, to na pewno będziemy to realizowali. 

Wójt Gminy Czarna Pan Jacek Przybyła podziękował Zarządowi Powiatu za 

szybką pomoc, interwencję i wysłanie Powiatowego Zarządu Dróg na prace bieżące, 

które w chwili obecnej prowadzone są na terenie Gminy Czarna. Pan Wójt 

powiedział również, że gmina Czarna będzie potrzebowała wsparcia i pomocy 

dynamiki pewnych prac, o które na zebraniach wiejskich pytają mieszkańcy gminy 

Czarna. Pan Jacek Przybyła zapytał również o projekt usługi publiczne, który 

będzie realizowany, czy w ramach rewitalizacji  przestrzennej dróg powiatowych 

jest przewidziany temat wyznaczania granic. 
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Starosta odpowiedział, że projekt tego nie przewiduje. Starosta podziękował 

Wójtowi Gminy Czarna i Wójtowi Gminy Lutowiska za obecność na dzisiejszej 

sesji. Starosta powiedział również, że ta kadencja będzie trudną kadencją i że  

powiat chciałby wspólnie z wszystkimi gminami powiatu bieszczadzkiego 

realizować razem realizować jak najwięcej zadań, wspólnie rozwiązywać problemy. 

Ad. 10 

,,Proszę Państwa, dziękuję wszystkim i zamykam II Sesję Rady Powiatu 

Bieszczadzkiego obecnej kadencji.” 

              

        

Protokołowała:                  Przewodniczący Rady  

Małgorzata Jonasz              Marek Bajda 


